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Protokół nr XXIV/08 
 

z obrad XXIV sesji Rady Miejskiej w Rzgowie 
 w dniu 3 lipca 2008r. 

w Sali Obrad Rady Miejskiej w Rzgowie, pl. 500-lecia 22 
 
 
Obrady XXIV sesji Rady Miejskiej w Rzgowie V kadencji (2006- 2010) otworzył o godz. 
12.35 Przewodniczący Rady Miejskiej w Rzgowie Marek Bartoszewski stwierdzając 
jednocześnie quorum, uprawniające Radę do podejmowania uchwał. 

 
W posiedzeniu uczestniczyło początkowo 14  radnych (później 15, zgodnie z listą obecności 
stanowiącą załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). Udział w sesji wziął również radca 
prawny Andrzej Gensler. 
 
Przewodniczący powitał sołtysów (zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu) oraz zebranych gości (wpisani na listę obecności stanowiącą załącznik 
nr 3 do niniejszego protokółu) i przedstawił porządek obrad, przedstawiając wnioski o 
wprowadzenie następujących zmian do porządku obrad. 
Burmistrz zgłosił 7 dni przed sesją wniosek o wprowadzenie do porządku obrad Uchwały w 
sprawie delegacji radnych do pkt 13 porządku obrad. Ponieważ zgłosił to 7 dni przed sesją, 
Przewodniczący wprowadził ten punkt do porządku obrad bez głosowania. 
 
Uchwały zostały radnym przedstawione i omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji w 
dniu 27 czerwca br. 
 
Rada Miejska postanowiła jednogłośnie o przyjęciu porządku obrad w przedstawionej 
wersji. 
 
Porządek obrad obejmował: 

1.Otwarcie sesji 
2.Stwierdzenie quorum 
3.Przedstawienie porządku obrad 
4.Wybór sekretarza obrad 
5.Przyjęcie protokołu z XXIII Sesji RM 
6.Sprawozdanie Burmistrza z działalności międzysesyjnej 

a) informacja na temat wykonania uchwał podjętych podczas XXII i XXIII sesji 
b) informacja na temat realizacji zgłoszonych wniosków 

7.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na rok 2008 
8.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Łódzkiego 

Wschodniego 
9.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Łódzkiego 

Wschodniego na modernizację dróg powiatowych w 2008r. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania pomocy rzeczowej dla Powiatu Łódzkiego 

Wschodniego 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska Rady Miejskiej w Rzgowie w 

przedmiocie wezwania do usunięcia naruszenia prawa uchwałą nr XXII/145/2008 z dnia 
24 kwietnia 2008 roku w sprawie udzielenia bonifikaty do nabywanej nieruchomości 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Rzgowa 
13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek za 1 km przebiegu podróży 

służbowej radnego pojazdem samochodowym nie będącym własnością gminy 
14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania godności Honorowego Obywatela Gminy Rzgów 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w składzie Kolegium Redakcyjnego miesięcznika 

„Nasza Gmina” 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr VIII/31/2007 z dnia 29 marca 2007r. 
w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rzgowie kontroli 
postępowania przetargowego 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w uchwale nr XIX/111/2008 z dnia 18 stycznia 
2008r. w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej 

18. Interpelacje radnych 
19. Wnioski i zapytania 
20. Komunikaty, sprawy różne 
21. Zamknięcie sesji. 

 
Ad.4. 
Sekretarzem obrad wybrano jednogłośnie Wice-Przewodniczącego Rady S.Bednarczyka. 
Ad.5. 
Protokół jest dostępny w Biurze Rady Miejskiej w Rzgowie. Uwag do protokołu nie było, 
przyjęty jednogłośnie. 
Ad.6. 
Burmistrz rozpoczął sprawozdanie z realizacji uchwał oraz wniosków z dwóch ostatnich sesji 
–tj. sesji z 24 kwietnia oraz 6 czerwca w następującej kolejności: 
Na sesji w dniu 24 kwietnia Rada podjęła 12 uchwał 

1. Uchwała w sprawie wykupu działek stanowiących drogi –ul.Śniadeckiego, ul.Laskowa i 
ul.Usługowa- Śniadeckiego –w realizacji, Pani Kocemba musi uregulować kwestie 
własnościowe 

2. Uchwała w sprawie upoważnienia Burmistrza Rzgowa do wypłaty odszkodowania –
ul.Gruntowa, Starowa Góra –temat zrealizowany, wypłacono odszkodowanie Panu 
Szwugrowi, 

3. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego -22 tys. na wysięgnik dla PSP Koluszki -zrealizowane, 

4. Uchwała w sprawie zmian w budżecie na rok 2008 –środki na Urząd Miejski, Stadion, 
ul.Piaskową, 

5. Uchwała w sprawie zmiany w planie finansowym Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej na rok 2008- środki na wapnowanie dla rolników, 

6. Uchwała w sprawie udzielenia bonifikaty do nabywanej nieruchomości –nadzór 
zakwestionował nam tę uchwałę, idziemy w spór sądowy, temat omówi w szczegółach 
mecenas Gensler, 

7. Uchwała w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2007 i 
udzielenia absolutorium Burmistrzowi Rzgowa 

8. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Bronisin Dworski w granicach 
określonych w załączniku graficznym -w realizacji 

9. Uchwała w sprawie przystąpienie do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla części wsi Stara Gadka i Gospodarz –(przy ul.Cegielnianej) w 
realizacji 

10. Trzy uchwały w sprawie zgody na sprzedaż nieruchomości- chodzi o nieruchomości w 
Prawdzie i Rzgowie -aktualnie są wyceniane 

 
Na sesji w dniu 6 czerwca Rada podjęła 9 uchwał: 

1. Uchwała w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu Inwestycyjnego Gminy Rzgów 
na lata 2007-2015.  

2. Uchwała w sprawie zabezpieczenia środków finansowych własnych dla zadania 
inwestycyjnego pt.: „Budowa kanalizacji podciśnieniowej wraz z przyłączami w 
miejscowościach Stara Gadka i Starowa Góra w gminie Rzgów -w zw. z ubieganiem się 
o środki unijne, 

3. Uchwała w sprawie udziału w realizacji projektu „Budowa Zintegrowanego Systemu e-
Usług Publicznych Województwa Łódzkiego (Wrota Regionu Łódzkiego)- w realizacji, 
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4. Uchwała w sprawie zmian w budżecie na rok 2008 -środki na dokumentację związaną z 
ubieganiem się o środki unijne, 

5. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w Romanowie –zrealizowana, 
6. Uchwała w sprawie przyjęcia Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Rzgów na lata 2007-

2015 
7. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części miasta Rzgowa –rejon ul.Katowickiej-
Rzemieślniczej-Tuszyńskiej – w realizacji, 

8. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla części miasta Rzgowa –rejon ul.Katowickiej-
Żeromskiego-Kusocińskiego –w realizacji, 

9. Uchwała w sprawie powołania Rady Społecznej przy GPZ w Rzgowie na kadencję 
2008-2012 -zrealizowane. 

Prace zespołu Burmistrza w okresie międzysesyjnym: 
Przetargi-przebudowa Centralnej- wygrała firma DROG-INŻ, 
Budowa chodnika w Czyżeminku – wygrała firma Konstbud, 
Modernizacja budynku OSP w Rzgowie –HESBUD, 
Przebudowa płyty boiska w Rzgowie –fima p.Wójcika z Kielc, 
Dużo pracy pochłonęło nasze aplikowanie o środki z unii europejskiej –wniosek przyjęty, 
sporządzony prawidłowo-13 czerwca został przyjęty. 
Najbliższe przetargi -7.07. -3 przetargi ul.Stadionowa-wodociąg, budowa oświetlenia w 
ul.Rudzkiej, utwardzenie placu OSP Bronisin. 
Przetarg 11.07.-asfaltowanie ulic: Bema, Uczniowskiej w Starej Gadce i ul. Konspiracji w 
Konstantynie 
Problemy, które się pojawiły: 
1)budowa chodnika w Prawdzie –spór po której stronie ma być kładziony chodnik, więc Rada 
Sołecka musi spotkać się z mieszkańcami i omówić temat, 
2)ul.Piaskowa –Starowa Góra –problem z przesunięciem płotów, 
3)po przetargu na modernizację UM w Rzgowie –wpłynął jeden protest, więc inwestycja 
odciągnie się o  miesiąc, 
4)przygotowaliśmy się do rozbiórki części starej strażnicy ogniowej –mamy pozwolenie na 
rozbiórkę, pomieszczenia opróżnione, powiat ma nam przyznać dodatkowych pracowników 
publicznych aby rozebrać tę przybudówkę systemem gospodarczym, 
5)uzyskaliśmy z Kuratorium 10 tys. zł. na modernizację schodów w gimnazjum, 
W ostatnim czasie odbyły się również: manifestacja w Babichach, obchody święta  
3 Maja, egzaminy w gimnazjum i szkołach podstawowych –w kwestii wyników 
egzaminacyjnych jest lepiej, niż w roku ubiegłym, 
Przygotowujemy się do Dożynek i Dni Rzgowa, 
Nowością jest utworzenie nowej parafii w Woli Zaradzyńskiej, co zrodziło spory i 
niezadowolenie społeczne z powodu rozdziału naszej parafii- po drodze powiatowej, 
Gospodarz, Guzewska, część Guzewa, Prawdy i ul.Lucerniana w Starej Gadce. Temat nie był 
z nami w ogóle konsultowany. Burmistrz popiera stanowisko mieszkańców będących przeciw 
tej inicjatywie. 
 
Wnioski z poprzednich sesji: 
-Radny Gierasiński: barierki na Tuszyńskiej-wyszło od nas pismo, częściowo poprawione, ale 
aby jeszcze bardziej ten system przebudować, trzeba całej, nowej inwestycji. Będziemy się 
starli aby nie angażowano naszych środków, 
-Pracownicy odpowiedzialni za park to Pan Kwast, Frydrych,Krajewski, 
-Brak patroli w późnych godzinach –przekazałem wniosek Komendantowi, 
-O wykorzystanie środków powiatowych na chodnik na Pl. 500-lecia –niemożliwe ze 
względów prawnych, 
-Podciąć krzewy na starym rynku-zrealizowano, 
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-Tablice informujące o szalecie miejskim –zrobione, czekamy tylko na pracownice, są 
kłopoty z naborem, ale powtórzyliśmy ogłoszenie w prasie i rekrutację wkrótce zakończymy, 
-Ul.Tylna, Ogrodowa i inne - na bieżąco łatane, Tylna łatana od wczoraj, Guzewska, Rudzka 
zrealizowane, 
-Usunięcie gałęzi na drodze do Kalina –zrealizowane, 
-Posesja na Tuszyńskiej –zabezpieczyliśmy posesję, szukamy rozwiązań prawnych aby móc 
ją rozebrać, 
-Odpowiedź dla Pani Kubickiej –temat wyjaśniony przez Panią Pietrusińską, 
-Utwardzenie poboczy przy Toyocie –firma otrzymała zezwolenie na takie utwardzenie 
drodze powiatowej, wniosła opłaty na rzecz powiatu, po oddaniu nowego budynku Toyoty 
kłopotów z rozładunkiem ma nie być, 
-Jan Salski –na bieżąco wyjaśnione, 
-Boisko Orlika, monitoring-inwestycja zaplanowana na rok 2010, na obszarze poza szkołą i 
koło rzeki Strugi, monitoring wspólny ze szkołą, 
-Radny Piekarski- ul. Dachowa, posesja nr 14, Centralan –poprawa asfaltu –ulice te są w 
okresie gwarancyjnym, więc zadolenia powstałe po przyłączach będzie likwidować firma 
Pana Franczaka, 
-Rozgrodzić Zarębę –jeszcze nie zrealizowane, 
-WC w świetlicy w Starowej Górze-do realizacji, ale najpierw trzeba sprawę skonsultować ze 
społecznością, 
-Napoje na wysypisku dla pracowników –temat rozwiążemy tak, że wysypisko będzie działać 
w określonych godzinach, obiekt będzie monitorowany, pracowników będzie mniej, część 
zostanie przerzucona do innych zajęć, 
-Radny Bagiński –przegląd połączeń linii autobusowych, linia 50 i 70 –sprawę przedstawi za 
chwilę Pan Małecki, 
-Radny Gąsiorek –omówiliśmy temat, natychmiast trzeba informować PKS o przypadkach nie 
wydawania biletów, 
-Wiata w Gospodarzu –nasze służby już porządkują sprawę wybitych szyb, 
-radna Bagińska –wybór sołtysa na drugą część Rzgowa –do realizacji, 
 
Kierownik W.Małecki w kwestii komunikacji: 
Została przez nas przygotowana wstępna kalkulacja skutków przedłużenia linii 50. Musimy 
zachować co najmniej te kursy już istniejące, odległość 5,4 km od granic gminy, od pętli na 
cmentarzu- 3,4 km. My musielibyśmy płacić już za odcinek od ul.Zastawnej. Np. dla czerwca 
byłoby to 1799 kursów, co z kwoty 2,85 netto daje ok. 66 tys. 700 zł. z VAT-em miesięcznie. 
30 tys. miesięcznie płacilibyśmy za to rezygnując z PKS-u na Pl.Niepodlkegłości. 
Wydłużenie 50-tki od pętli -1 mln. 42 tys. zł należałby na ten cel zabezpieczyć w budżecie. 
Rocznie na 50-tkę potrzebujemy dodatkowo 700 tys. zł. Będzie oczywiście zawsze grupa 
osób niezadowolonych z takiej zmiany, choćby przez to, że 50-tka nie dojeżdża do 
Pl.Niepodległości, ale do Al.Włókniarzy. 
 
Przewodniczący, puentując: poddamy radnym to pod rozwagę. Opiszemy to w gazecie i 
może sami Rzgowianie ten temat ocenią. 
 
Radny Gierasiński w sprawie swoich wniosków: 
–chodziło mi o to kto nadzoruje prace Pana Frydrycha i Kwasta. 
-Kto opiniuje u nas projekty inwestycyjne, 
-Studzienki na jezdni nadal wystają-garb na jezdni, skrzyżowanie z Ogrodową i Literacką –
nadal jest zadolenie, uszkodzone skrzynki od zasuw, zacieśnić współpracę między referatem 
Pana Małeckiego a Panem Kobusem. 
 
Sołtys Strycharski –w kwestii rozbiórki części starej strażnicy- aby zabezpieczyć pamiątki 
strażackie jeżeli jakieś się znajdzie. 
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Radny Bagiński : 
–dać do gazety informację o zamiarze wydłużenia linii 70. i negocjacjach w  
tym temacie prowadzonych przez C.T. Ptak. 
–posesja na ul.Mickiewicza –radca prawny wskazał możliwości prawne w temacie posesji na 
ul.Mickiewicza, pozostaje działanie. 
Pan Małecki –wystąpimy do Centrum z pismem aby ustosunkowali się do swoich planów i 
sami napisali do gazety. 
 
Na sesję przybyli przedstawiciele Rady sołeckiej wsi Prawda. 
Pan Burmistrz - Samorząd Prawdy pojawił się dziś na sesji ze stanowiskiem w kwestii 
chodnika. Nasze uzgodnienia nie ulegają zatem zmianom, idziemy zgodnie z 
dotychczasowym planem? Przystępujemy zatem do realizacji. 
Przewodniczący-a co z realizacją tej inwestycji? 
Z.Snelewski –ogłoszę przetarg i rozpoczniemy procedurę inwestycyjną. 
 
Pan Spałka -Budynek naprzeciw przepustu drży z powodu dużego ruchu ciężkich 
samochodów, przepust zapada się, źle zagęszczony grunt. 
Przewodniczacy- służby gminne sprawdzą temat, jak rozumiem. 
Radny Gierasiński do Pana Spałki–jak Państwo chcecie budować w przyszłości chodnik po 
prawej stronie? Czy chcecie Państwo robić po śladzie rowu? 
Pan Spałka –tak. 
Radny Gierasiński –to nie wyrażajmy zgody, bo tam idzie wodociąg o nietypowej średnicy. 
 
Dyskusję podsumował Przewodniczący, wyjaśniając kwestie przebiegu chodnika, rowu i 
wodociągu. 
Pan Spałka poruszył również temat nowej parafii w Woli Zaradzyńskiej, wyrażając swoją 
dezaprobatę dla tego pomysłu. 
Temat ten zdominował dyskusję protokołowanej sesji i zaangażował w debatę wszystkich 
zaproszonych. 
Przewodniczący podkreślał, że gmina Rzgów nie miała z tym nic wspólnego i też o niczym 
nie wiedziała. Przewodniczący odczytał również dekret biskupa w przedmiotowej sprawie, 
zgodnie z załącznikiem nr 4 do niniejszego protokołu. 
Radny Gąsiorek -nie jesteśmy przeciw kościołowi, ale władze kościelne winny temat 
skonsultować z władzami administracyjnymi danego terenu. Radny prosił aby Rada poparła 
stanowisko mieszkańców. 
Radny Bagiński skrytykował komentarz Przewodniczącego odnośnie „niedemokratycznego” 
dekretu Arcybiskupa. Radny wnioskował o podanie do gazety informacji o charakterze tej dej 
decyzji i uświadomieniu mieszkańcom, że mogą wyrazić swoje stanowisko, ale sprawę należy 
potraktować poważnie i że Rada nie jest władna się tym zająć.  
Radny Skalski poinformował, że to proboszcz powinien interweniować w tej sprawie. My 
jako Rada nie możemy się w to w ogóle mieszać. 
Burmistrz –odbyłem już rozmowę z proboszczem i ks. Robertem- otrzymałem informację, że 
wszelkie tematy muszą tu być kierowane do Kanclerza, nasi księża nie mają tu nic do 
powiedzenia. Burmistrz planuje napisać jedynie pismo do biskupa Ziółka informujące o 
społecznym odbiorze przedmiotowej decyzji. 
Radny Zięba – powtórzył potwierdził, że dekret zawiera nieprawdę, ponieważ biskup nie 
omówił sprawy z naszymi mieszkańcami. Radny zauważył też, że my jako samorząd 
powinniśmy ludziom pomóc i poprzeć naszych wyborców. 
Radny Hajduk –podał przykład parafii na Marysinie i bezskutecznego protestu mieszkańców 
przeciw utworzeniu nowej parafii i podziału Rudy Pabianickiej. 
Sołtys Z.Gruszka-mamy już zebrane podpisy, ale proboszcz składa śluby posłuszeństwa 
wobec arcybiskupa i nie może wyrazić swojego stanowiska. Ksiądz biskup jest na urlopie, 
więc protest możemy złożyć jedynie na ręce Kanclerza. Nie zgodzę się jednak z tym, że 
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ksiądz biskup nie znał społeczności i uwarunkowań. Nie mamy też żadnego połączenia 
komunikacyjnego z Wolą. 
Przewodniczący odniósł się do wypowiedzi Pani Sołtys odnośnie podziału straży w Starej 
Gadce- Przewodniczący stwierdził, że jest to już interes gminny. 
Sołtys Hoja apelował aby nie ulegać emocjom i przystąpić do realizacji porządku obrad. 
Głos w sprawie zabrała również Pani Burmistrz Pietrusińska, opowiadając się za tym aby 
samorząd lokalny poparł stanowisko swoich parafian, ale wyraziła przekonanie, że efekt może 
być różny. 
Kierownik Cieślik –zauważył, że radni mogą działać jako parafianie i zbierać podpisy pod 
protestem. 
Radny Zięba poprosił o stanowisko radcy prawnego w dyskutowanej kwestii. 
Radca Gensler zauważył, że dkrety kościelne nie są demokratyczne i bardzo trudno je 
wzruszać, można oprzeć się jedynie na twierdzeniu o konsultacjach, które rzekomo były, ale 
to jedynie pewien ozdobnik w dekrecie. Radził zwrócić się do arcybiskupa z pismem o 
ponowne rozpatrzenie sprawy przez społeczność lokalną, z pominięciem proboszcza, który 
nie może i nie będzie chciał zajmować się daną sprawą. Inicjatywę parafian winien 
koordynować jednak ktoś z sołectwa, a nie Burmistrz ani Rada. To są funkcjonariusze, a rada 
sołecka ma charakter społeczny. 
Przewodniczący zaproponował społeczności lokalnej spotkanie w przerwie sesji odnośnie 
dyskutowanego tematu celem ustalenia jakiejś linii postępowania. 
Radny Skalski poinformował radnych, że należy pismo złożyć z udziałem proboszcza, gdyż 
jego pominięcie może skutkować odrzuceniem wniosku przez Kanclerza. 
Przewodniczący spytał, czy Burmistrz podpisał już umowę w temacie Wrot Regionu 
Łódzkiego? 
Burmistrz –Tak, już podpisałem. 
Przewodniczący-a co z ul.Piaskową-kto nie chce się odsunąć? 
Burmistrz-ludzie na początku-np.Zieliński. Stąd musimy się spotkać i wyjaśnić pewne 
sprawy. Mamy protokół z czasy, gdy robiliśmy kanalizację deszczową i chcę to przypomnieć. 
Przewodniczący proponował zrobienie tej inwestycji w granicach własności, tj. 3,5 metra 
szerokości, bez odsuwania płotów. 
Z.Snelewski –potwierdził, że pas drogowy mieści się w granicach 3,5 metra. Zrobienie takiej 
szerokości drogi powinno być uświadomione mieszkańcom aby uniknąć protesty 
mieszkańców. Jedyną drogą zastępczą dla Piaskowej jest ul.Topolowa, ale nie ma kanalizacji 
deszczowej. 
O godz. 14.30 na posiedzenie przybył radny Kamiński i obrady kontynuowano w 
składzie 15-osobowym. 
Radny Zając –tylko dwie osoby nie chcą się odsunąć. 
Przewodniczący zarządził pięciominutową przerwę, prosząc jednak przed jej rozpoczęciem o 
sprawozdanie Pana Michalaka o tegorocznej „edycji” rolniczych wniosków o 
dofinansowanie. 
Kierownik Michalak podziękował radnym za zaproszenie i przedstawił w kilku słowach 
instytucję, którą reprezentuje. ARiMR w Koluszkach zatrudnia 15 osób, główny blok działań 
to rozpatrywanie wniosków o pomoc bezpośrednią oraz rejestracja zwierząt. W 2008 2960 
wniosków wpłynęło do Agencji, wnioski te są już po weryfikacji. Główne błędy dotyczyły 
samego wypełniania wniosków. Agencja dysponuje środkami rzędu 27 mln. zł. 
Miesięcznie agencja wypłaca 190 rent strukturalnych w skali powiatu (3,5 mln. zł. w skali 
roku). Dyrektor uświadamiał zebranym, że Agencja „się nie czepia”, ale zmuszona jest 
stosować się nie tylko do kpa, ale i do norm unijnych, które są bardzo restrykcyjne i wszelkie 
formalności muszą być dopięte na ostatni guzik. 
Audyt wewnętrzny wykazał również, że jakość usług w agencji jest bardzo dobra. Każdy 
wniosek jest ewidencjonowany od samego wpłynięcia. Sama agencja nie ma niestety żadnego 
wpływu na kształt wniosków o dofinansowanie, którymi  pracownicy agencji są również 
corocznie zaskakiwani, ale muszą na nich pracować. W kwestii utworzenie filli agencji –nie 
mam praktycznych możliwości utworzenia takiej filli, bo nie mam ludzi i technicznych 
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możliwości. Wprowadziliśmy zasadę sprawdzania wniosków wstępnie już na etapie ich 
przyjmowania do ewidencji-pracownik wypełni check-listę, przez co ograniczyliśmy znacznie 
ilość wezwań. Za bezzasadne wezwania koszty tego pokrywa pracownik –tak mamy 
skonstruowane umowy o pracę. 
Radny Gierasiński –słyszałem w radio, że rolnicy mają obowiązek ubezpieczenia płodów 
rolnych, pod rygorem potrącenia 7 zł. z areału. 
P.Michalak-nie znam żadnego obowiązującego rozporządzenia, które nakładałoby na 
rolników obowiązek ubezpieczenia swojego areału. Są różne projekty, ale podchodźmy do 
nich sceptycznie. 
Kierownik Cieślik- czy przekazane informacje można nam przekazać jedynie w odniesieniu 
do gminy Rzgów? Kierownik Cieślik zauważył, że rozwiązaniem kwestii filii jest też 
wprowadzenie dyżurów pracowników w Łodzi. 
P.Michalak- zgodnie z kpa może Pan wniosek składać i w Łodzi i w Pabianicach, ale 
przyjmując wnioski w Koluszkach, weryfikujemy błędy na bieżąco, dzięki stażystom i na 
miejscu poprawialiśmy wnioski. Natomista w Pabianicach, które przyjmowały wnioski, nie 
były one zupełnie weryfikowane, to w efekcie i tak musimy rolników wzywać. Oddelegować 
pracownika nie mogę. Kierownik apelował o zrozumienie dla pracy swojego zespołu. 
Sołtys z Kalinka: miałem przestawioną jedną literkę i nie mogłem dokonać poprawki póki 
Warszawa tego nie wykazała-dlaczego to nie idzie bezpośrednio? 
Kierownik –przebudowa systemu trwa pół roku, więc jak zmienia się rozporządzenie, nie 
jesteśmy w stanie przebudować systemu w tak krótkim czasie. 
Sołtys Strycharski –czy uruchomiony został nowy program dla rolników-jaki? Sołtys 
zauważył, że pracownicy w agencji bardzo rolnikom pomagają, sołtys pochwalił biuro Pana 
Michalaka. A dojechać do agencji wystarczy raz w roku. 
P.Michalak –od 30 czerwca ruszyła kolejna tura o przyznanie rent strukturalnych. Jest jednak 
coraz trudniej skorzystać z tego programu. 
Radny Gąsior- o wprowadzeni ułatwienia wzorem Urzędów Skarbowych aby oddelegować 
pracownika do poprawek do danego Urzędu? 
P.Michalak –nie widzę takiej możliwości. W Koluszkach osoba wezwana zostanie obsłużona 
kompleksowo, pozatym wezwania są różne. W jednej kontroli nie zawsze wychodzą też 
wszystkie błędy. 
Przewodniczący podziękował za uczestnictwo w sesji, a Pana Michalak ze swojej strony 
zadeklarował, że jest zawsze gotowy do uczestnictwa w zebraniu wiejskim, czy sesji celem 
rozwiania wątpliwości i wyjaśnienie spraw. 
Po przerwie obrady kontynuowano w składzie 13-osobowym. Radny Czarnooki i Skalski 
opuścili salę obrad. 
Ad.7. 
W temat wprowadził Burmistrz. Temat omówiony na posiedzeniu Komisji w dniu 27 
czerwca. Pani Skórniewska wyjaśniła radnym zmiany budżetowe, zgodnie z uzasadnieniem 
do uchwały stanowiące załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. Przewodniczący odczytał 
treść uchwały i wobec braku pytań przystąpił do głosowania. 
 
W głosowaniu: 12 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujących się” Rada Miejska w Rzgowie 
przyjęła uchwałę nr XXIV/  /2008 w sprawie zmian w budżecie na rok 2008. 
 
Ad.8. 
Pomoc rzeczowa dla powiatu łódzkiego-wschodniego polegająca na udostępnieniu 
pomieszczeń w UM w Rzgowie na funkcjonowanie pomieszczeń Komunikacji  i 
Budownictwa.  
Radny Babiński zgłaszał uwagi odnośnie zapisu w par. 1 w sprawie zapisu „pomoc rzeczowa” 
o wartości”. Pomoc rzeczowa nie ma według radnego nic wspólnego z wartością. 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że wycena powstała w oparciu o kalkulację kosztów zużycia wody i 
gazu. 
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Radny wnioskował o zmianę zapisu poprzez dodanie odrębnego zdania określającego koszty, 
które z tytułu pomocy ponosi gmina. 
Radca prawny opowiedział się za sformułowaniem użytym w projekcie uchwały tłumacząc, 
że zapis jest prawidłowy. 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że pomoc może być zarówno finansowa jak i rzeczowa. 
Pan Małecki zaproponował przegłosowanie poprawki. 
Pani Burmistrz oraz radny Kobus potwierdził, że nasza uchwała jest analogiczna do uchwał w 
innych gminach. 
Radny nie zgłosił wniosku o poprawkę, innych uwag nie było, zatem przystąpiono do 
głosowania. 
W głosowaniu: 10 „za”,  0„przeciw”, 3 „wstrzymujących się” Rada Miejska w Rzgowie 
przyjęła uchwałę nr XXIV/  /2008 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego 
 
Ad.9. 
Przewodniczący odczytał uchwałę i wyjaśnił genezę zmian w załącznikach.  
Następnie przystąpiono do głosowania. 
W głosowaniu: 10 „za”, 2 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” Rada Miejska w Rzgowie 
przyjęła uchwałę nr XXIV/  /2008 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego na modernizację dróg powiatowych w 2008r. Jeden radny nie 
głosował, wyszedł z sali. 
 
Ad.10. 
Przewodniczący odczytał uchwałę i przystąpił do głosowania. Przekazujemy dokumentację na 
chodnik w ul.Rudzkiej i modernizację drogi powiatowej w Grodzisku. Kwestia prostowania 
spraw związanych z inwestycjami w drogach pwiatowo-gminnych. 
W głosowaniu: 10 „za”, 2 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” Rada Miejska w Rzgowie 
przyjęła uchwałę nr XXIV/   /2008 w sprawie przekazania pomocy rzeczowej dla 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 
 
Ad.11. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poprosił radcę Genslera o wyjaśnienie swojego 
stanowiska w sprawie. Uzasadnienie mecenasa Genslera stanowi załącznik nr 6 do niniejszej 
uchwały. Mecenas posiłkował się w swoim stanowisku opracowaniem z 2008 roku –
Komentarz do Ustawy o gospodarce nieruchomościami, wyd. LexisNexis, wyd. 3. 
Stanowisko Rady jest emanacją zdrowego rozumienia prawa. 
Przewodniczący przystąpił następnie do głosowania. 
 
W głosowaniu: 10 „za”, 0 „przeciw”, 2 „wstrzymujących się” Rada Miejska w Rzgowie 
przyjęła uchwałę nr XXIV/  /2008 w sprawie wyrażenia stanowiska Rady Miejskiej w 
Rzgowie w przedmiocie wezwania do usunięcia naruszenia prawa uchwałą nr 
XXII/145/2008 z dnia 24 kwietnia 2008 roku w sprawie udzielenia bonifikaty do 
nabywanej nieruchomości. 
 
Ad.12. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały uzgodniony na Komisji w dniu 27 czerwca 2008 
roku. Przewodniczący wyraził przekonanie, że pobory naszego Burmistrza są niewygórowane 
w stosunku do poborów innych wójtów i burmistrzów. Przewodniczący wyraził też 
przekonanie, że należy docenić pracę Burmistrza w przedmiocie pozyskania środków 
unijnych. Nie jest to granica maksymalna podwyżki (max. to 2600 zł.) –przyznajemy 
wynagrodzenie wyższe o 2.182 zł. brutto. 
Radny Babiński-podkreślił, że wniosek Komisji z dnia 27 czerwca nie został poparty 
jednogłośnie- radny był przeciwny zwiększeniu uposażenia Burmistrza. 
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Radny Kamieński –powiat może być dla nas dobrym wzorem, ale wypracowujemy wniosek, 
który jednak nie odzwierciedla opinii wszystkich radnych, więc nic nie stoi na przeszkodzie, 
aby zaprezentować zdania odmienne. 
Stanowisko w sprawie zaprezentował również radca Gensler zauważając, że Przewodniczący 
nie ma obowiązku prezentowania zdań poszczególnych radnych z Komisji. 
Innych uwag nie było, przystąpiono zatem do głosowania. 
W głosowaniu: 10 „za”, 2 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” Rada Miejska w Rzgowie 
przyjęła uchwałę nr XXIV/  /2008 w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza 
Rzgowa. 
 
Ad.13. 
Radny Piekarski opuścił salę posiedzeń. Obradowało dalej 12 radnych. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem i wobec braku uwag i 
pytań przystąpił do głosowania. Żaden radny nie brał delegacji w naszej gminie od lat, a taka 
sytuacja może mieć miejsce. Przewodniczący przedstawił wątpliwości radnego Babińskiego 
odnośnie tego, kto jest władny wyrazić zgodę na przejazd radnego prywatnym samochodem. 
Radny Babiński akcentował, iż zastanawiał się, czy to aby nie Rada jest tu organem 
właściwym. 
Radca Gensler prezentował radnym fragment statutu Gminy Rzgów, zgodnie z którym to 
Przewodniczący czuwa nad właściwym realizowaniem mandatu radnego. 
W głosowaniu: 10 „za”, 2 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” Rada Miejska w Rzgowie 
przyjęła uchwałę nr XXIV/  /2008 w sprawie określenia wysokości stawek za 1 km 
przebiegu podróży służbowej radnego pojazdem samochodowym nie będącym 
własnością gminy. 
 
Ad.14. 
Radny Gierasiński opuścił salę posiedzeń, obrady kontynuowano w składzie  
11-osobowym. 
Przewodniczący odczytał regulamin nadawania godności Honorowego Obywatela 
Gminy Rzgów. Następnie Sekretarz obrad odczytał wniosek o nadanie godności 
Honorowego Obywatela Gminy Rzgów Pani Płusajskiej. 
Radca Gnesler stwierdził, iż rzeczywiście nie dochowano wymogów proceduralnych. 
Rada odstąpiła zatem od podjęcia uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 
Ad.15. 
Przewodniczący odczytał skład poprzedniego Kolegium Redakcyjnego miesięcznika Nasza 
Gmina, z którego część osób wycofała się z aktywnego uczestnictwa w tworzeniu naszego 
miesięcznika, a Redaktor Naczelny Adam Krajewski zrezygnował z funkcji dwa lata temu. 
Przewodniczący przedstawił skład nowego Kolegium Redakcyjnego oraz kandydata na 
nowego Redaktora Naczelnego –Panią Reginę Krystynę Bagińską. 
Głos zabrał Sołtys Strycharski, który oświadczył, iż przygotowuje niespodziankę do gazetki 
oraz spisać ciekawostki na podstawie wszystkich wydań z poprzednich lat. 
Radny Kamiński wyraził pogląd, że ostatecznie przestaniemy łamać prawo prasowe, ale 
wnioskowałby za tym aby w skład Kolegium Redakcyjnego wchodzili sami radni, skoro jest 
to miesięcznik nie społeczeństwa, ale Rady, prezentujący opinie jedynie jednego układu 
politycznego. 
Przewodniczący ripostował, że w skład poprzedniego Kolegium wchodziło tylko jeden radny, 
w skład nowego –aż pięciu. 
Radny Babiński zauważył, że gro informacji w naszej gazecie stanowi i tak informacja 
kulturalna, głównie realizowana przez GOK, więc wnioskował o wprowadzenie do składu 
Kolegium Dyrektora GOK, Kazimierza Siutowicza. 
Dyrektor wyraził zgodę na swoją kandydaturę. 
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W głosowaniu: 8 „za”, 2 „przeciw”, 1 „wstrzymujących się” Rada Miejska w Rzgowie 
przyjęła uchwałę nr XXIV/  /2008 w sprawie zmiany w składzie Kolegium Redakcyjnego 
miesięcznika „Nasza Gmina”.  
Ad.16. 
Przewodniczący odczytał uchwałę, którą Rada postanowiła uchylić. Uzasadnienie do uchwały 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. Komisja Rewizyjna brała do tej pory udział 
w każdym przetargu na etapie otwarcia ofert, co nie jest jednak zasadne z punktu widzenia 
potrzeb Urzędu Miejskiego oraz przepisów prawnych. 
W nowej formule Komisja Rewizyjna dokonywać kontroli przetargów nie rzadziej niż raz na 
kwartał. 
Następnie Przewodniczący odczytał projekt uchwały i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu: 11 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” Rada Miejska w Rzgowie 
przyjęła uchwałę nr XXIV/  /2008 w sprawie uchylenia uchwały nr VIII/31/2007 z dnia 
29 marca 2007r. w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rzgowie 
kontroli postępowania przetargowego. 
 
Ad.17. 
Uchwała wynika z uchwały poprzedniej. Przewodniczący odczytał treść uchwały i pkt 5 
dodany do Planu Pracy Komisji Rewizyjnej. 
W głosowaniu: 11 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” Rada Miejska w Rzgowie 
przyjęła uchwałę nr XXIV/  /2008 w sprawie zmiany w uchwale nr XIX/111/2008 z dnia 
18 stycznia 2008r. w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej. 
 
Ad.18. 
Nowych interpelacji brak. 
Ad.19. 
Sołtys Strycharski: 
-z ul.Grodziskiej- zakaz zatrzymywania się-o dopisanie, iż nie dotyczy mieszkańców. 
-sołtys otrzymał pismo od poseł Skrzydlewskiej w sprawie projektu ustawy odnośnie sołectw. 
W.Małecki –ciąg ul.Grodziskiej jest drogą powiatową i wszelkie zmiany w organizacji ruchu 
należą tu do Zarządu Dróg Wojewódzkich lub Urzędu Marszałkowskiego. Jest to sprawa poza 
gminą, my możemy taki wniosek jedynie zaopiniować. 
Pan Marcin Makiewicz- mieszkaniec ul.Grodziskiej- nic nie zrobią jeżeli wystąpi pięć 
osób, stąd prosimy Urząd Gminy o wsparcie. 
Pan Małecki powtórzył, iż Gmina pomoże, ale dopiero gdy mieszkańcy wystąpią z 
odpowiednim stanowiskiem. 
Radny Kobus potwierdził, iż to Komisja Bezpieczeństwa Urzędu Marszałkowskiego jest tu 
instytucją właściwą do podjęcia takiej decyzji. 
Radny Bagiński: 
-na jakim etapie jest budowa parkingu w Rzgowie, czy jest szansa na zrealizowanie jej w tym 
roku 
-czy pomoc finansowa dla „Zawiszy” jest aktualna? 
Przewodniczący Bartoszewski – Pan Papuga jest na etapie wyceny kosztów, np. barierek. 
Burmistrz –Prezes Papuga w związku z  planami pierwszego meczu 10-15 sierpnia poprosił o 
wsparcie ich podania do PZPN o umożliwienie przeprowadzenia I-ego meczu bez barierek 
zabezpieczających i nowych siedzisk i przesunięcie realizacji wymogów dla drużyn IV-
ligowych do końca roku. 
Projekty są na ukończeniu, kwestia techniczna i energetyczna też została już skonsultowana, 
będziemy przystępować do przetargu, ale chcemy jak najwięcej prac wykonać sami, np. 
wyrównanie, odwodnienie terenu, co chcę zrealizować we współpracy z Kierownikiem 
Małeckim. Wszystkie sprawy z księdzem zostały już uregulowane, park saktingowy też 
będzie na tym terenie, w całości na naszej własności. Rozpoczniemy prace przypuszczalnie w 
ciągu miesiąca. 
Sołtys Hoja: 
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-w kwestii wypadku w Kalinie –o zabezpieczenie skrzyżowania pulsującym światłem, grubą 
linią, itp.przez służby drogowe, 
Radny Gąsiorek: 
-skrzyżowanie Tuszyńskiej z „jedynką” naprzeciw Kerakollu-brak oświetlenia na tym 
skrzyżowaniu –o włączenie oświetlenia i założenie urządzenia pomiarowego ze względu na 
przejście dla pieszych, które jest słabo oświetlone oraz o wystąpienie w tym temacie do 
GDDKiA 
Radny Gierasiński –wnioski radnego odczytał sekretarz sesji: 
-pojemniki na odpady na Pl. 500-lecia przenieść w inne miejsce, np. na plac Targowy, 
-czy wystąpiono do Ministerstwa Administracji o skreślenie z listy zabytków budynku starej 
strażnicy OSP? 
-zjazd od trasy E-1 do ul.Rudzkiej-wystawa Pruszyńskiego –wykosić trawy celem 
zwiększenia widoczności na skrzyżowaniu. 
Radny Hajduk: 
-o zaproszenie Policji na następną sesję 
- na ul.Uczniowskiej przy moście odbywa się prawdopodobnie handel narkotyków, jest już 
wybite sześć lamp, o spowodowanie kontroli Policji w tym temacie, 
Przewodniczący poinformował o planach zorganizowania spotkania z projektantem tej drogi 
w związku z planami jej modernizacji -w celu zwiększenia na niej bezpieczeństwa. 
Ad.20. 
Pani Burmistrz poinformowała o najbliższych uroczystościach rzgowskich: 
Dni Rzgowa -30-31 sierpnia, Dożynki 7 września w Kalinie. 
Pani Burmistrz zauważyła również, iż musimy w najbliższym czasie zdecydować gdzie 
zostaną zorganizowane dożynki za dwa lata. 
Przewodniczący poprosił radnych ze Starowej Góry o ustosunkowanie się do propozycji 
organizacji Dożynek 2010 w Starowej Górze. 
Ad.21. 
O godz. 18.10  - prowadzący obrady Przewodniczący Rady Marek Bartoszewski - wobec 
wyczerpania porządku obrad - zamknął obrady XXIV zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w 
Rzgowie. 
 
Dokładny zapis przebiegu obrad znajduje się na nośniku CD. 
 
Protokół sporządziła:                                                Obradom przewodniczył : 

   
 


